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PROTOKÓŁ NR 50/23 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
- zdalny tryb obradowania-  
z dnia 25 kwietnia 2023 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.10 w trybie zdalnym.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Przewodniczący Rady 
Roman Michalski, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński 
oraz dyrektorzy i naczelnicy. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i obradowanie 
poprowadził przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym tematem posiedzenia było 
analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLVII sesję Rady Powiatu w Gryfinie, Analiza 
informacji z zadań bieżących realizowanych przez Powiatowy Urząd Pracy w Gryfinie  
i w Chojnie, oraz Bieżąca analiza informacji dotyczących funkcjonowania jednostek 
organizacyjnych Powiatu Gryfińskiego odpowiedzialnych za pomoc socjalną. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 50 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 49/23 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (4 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza informacji z zadań bieżących realizowanych przez Powiatowy Urząd 
Pracy w Gryfinie i w Chojnie. 
 
Komisja zapoznała się z materiałem przygotowanym przez Dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy w Gryfinie p. Małgorzatę Szwajczuk pn. Sprawozdanie z działalności Powiatowego 
Urzędu Pracy za rok 2022, stanowiące druk nr 1 materiałów na XLVII sesję Rady Powiatu.  
W oparciu o powyższe materiały i brak pytań, temat został zrealizowany. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska. 

 
Ad. 5 Bieżąca analiza informacji dotyczących funkcjonowania jednostek 
organizacyjnych Powiatu Gryfińskiego odpowiedzialnych za pomoc socjalną:  
a) Centrum Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Chojnie, 
b) Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, 
c) Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności, 
d) Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie. 
 
Komisja zapoznała się z materiałem sesyjnym na XLVI sesję Rady Powiatu na druku  
nr 3/XLVI wszyscy Radni otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie za 
rok 2022. Sprawozdanie zostało również przedstawione na sesji Rady Powiatu w dniu 28 
marca 2023 r. Jednocześnie w materiałach na najbliższą sesję Rady Powiatu przekazany 
został projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 
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społecznej w Powiecie Gryfińskim za rok 2022. W oparciu o powyższe materiały i brak 
pytań, temat został zrealizowany. 
 
Do wideokonferencji dołączyła Radna Joanna Kostrzewa (4+1=5). 
 
Ad. 6 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLVII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia oceny zasobów 
pomocy społecznej w Powiecie Gryfińskim za rok 2022 (druk nr 2/XLVII); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie – Bożena 
Stawiarska.  
 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wniosku o wyrażenie zgody 

na możliwość używania jednostki pływającej z napędem spalinowym na Jeziorze 
Wełtyńskim (druk nr 3/XLVII); 

 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia 
zgody dla jednego z przedsiębiorców gryfińskich na używania jednostki pływającej  
z napędem spalinowym na Jeziorze Wełtyńskim, na czas prowadzonych prac budowlanych na 
Wyspie Dziczej, którą przedsiębiorca wydzierżawił i chce ją przywrócić do stanu 
używalności turystycznej. W związku z tym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji proponuje 
pozytywne rozpatrzenie wniosku na wyrażenie zgody dla wnioskodawcy na możliwość 
używania jednostki pływającej z napędem spalinowym na Jeziorze Wełtyńskim na okres od 
momentu zmiany w obowiązujących przepisach regulujących zakaz używania jednostek 
pływających napędzanych silnikami spalinowymi oraz skuterów wodnych na wodach Jeziora 
Wełtyńskiego do dnia 1 marca 2026 r. na najkrótszej trasie między lądem, a Wyspą Dziczą. 
Należy dołożyć wszelkich starań, żeby prowadzona inwestycja była zgodna z planem 
zagospodarowania przestrzennego i jak najmniej uciążliwa dla mieszkańców, turystów oraz 
środowiska naturalnego, a także, aby planowane prace były wykonywane z wyłączeniem 
weekendów tak, aby zapewnić komfort ciszy użytkownikom jeziora. Natomiast sprawy 
szczegółowe, techniczne tą uchwałą zostały przekazane do realizacji Zarządowi Powiatu. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie skargi na Dyrektora 

Centrum Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Chojnie (druk nr 4/XLVII); 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że projekt uchwały mówi o tym, 
że nie możemy ostatecznie rozstrzygnąć tej skargi ze względu na różne prawne i proceduralne 
aspekty. Strony przedstawiały inne wersje, nie mamy kompetencji żeby to ze sobą 
skonfrontować, rzeczywiście sprawa jest dla sądu. Natomiast w sprawach dotyczących 
odszkodowania to strony, w jakiś sposób doszły do porozumienia. W tej kwestii nie ma 
żadnych nieporozumień. Na pewno radca prawny się tutaj napracował i patrzył na to,  
co ewentualnie Rada może, a co nie stąd taka odpowiedź. 
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Radna Teresa Sadowska powiedziała, że dla Komisji Skarg, Wniosków i Petycji ta sprawa 
jest wielotorowa, poruszane były wątki ze zwolnieniem, urlopem, ale zostało to wyjaśnione. 
Komisja nie miała materiału poglądowego, nie czuli się kompetentni w ocenie, czy te zdjęcia 
były nie-artystyczne czy też były artystyczne. Czy te zdjęcia w jakikolwiek sposób wpływają 
na wychowanków domu dziecka? Wśród znajomych jest chyba czwórka, chociaż są to już 
młodzi ludzie, pełnoletni. Gdzie jest granica? Jak to rozstrzygnąć? Czy jest to już naganne, 
czy jeszcze nie? Czy tak można, czy nie? Zdjęcia wykonała profesjonalna agencja 
fotograficzna. Słowo przeciwko słowu – dyrektora a osoby skarżącej. Jedynie sąd mógłby to 
rozstrzygnąć. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że zgadza się z Radną  
T. Sadowską. Nawet nie znamy tego początku, bo nie mamy dostępu do materiałów, które 
wywołały całą tę sprawę. Też radnym jest trudno ocenić i bardzo możliwe, że rzeczywiście 
ocena każdego z nas byłaby subiektywna, a na podstawie takich ocen trudno stosować kroki 
prawne, tym bardziej kiedy nie mamy do tego możliwości prawnej ani kompetencji. Taki 
projekt uchwały jest właściwy, że Rada nie może zająć stanowiska. Natomiast te sprawy 
proceduralne dotyczące wypłat, sprawy dodatkowe zostały już załatwione, nikt nie jest 
poszkodowany ani finansowo ani w inny sposób, jest to już dogadane. 
 
Radna Teresa Sadowska powiedziała, że osoba ta straciła pracę. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że meritum sprawy to osoba ta 
straciła pracę, sama się na to zgodziła, później stwierdziła, że została do tego przymuszona. 
Nie możemy chyba rzeczywiście się jednoznacznie wypowiedzieć. Radny nie znając pełnych 
materiałów, a być może nawet jakby je znał, też miałby wątpliwości jak sprawę rozstrzygnąć. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Z-ca Naczelnika Wydziału Komunikacji  
i Transportu – Urszula Przetak. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na podpisanie umowy na świadczenie usług w publicznym transporcie 
zbiorowym na terenie Powiatu Gryfińskiego (druk nr 5/XLVII); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu Urszula Przetak powiedziała, 
że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Gryfiński umowy  
o świadczenie usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie Powiatu 
Gryfińskiego z nowo wyłonionym operatorem, na linię komunikacyjną relacji: Moryń-
Cedynia-Chojna, która planowana jest w okresie od 26 czerwca 2023 r. do 31 sierpnia 2023 r. 
Na zadanie wymagana jest zgoda organu stanowiącego, gdyż jest to jeden z warunków 
otrzymania dofinansowania z Urzędu Wojewódzkiego z Funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Procedurę wyłonienia operatora planuje 
się w maju br. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
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V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  
na podpisanie umowy na świadczenie usług w publicznym transporcie 
zbiorowym na terenie Powiatu Gryfińskiego (druk nr 6/XLVII); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu Urszula Przetak powiedziała, 
że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Gryfiński umowy  
o świadczenie usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie Powiatu 
Gryfińskiego z operatorem, na linię komunikacyjną relacji: Stare Czarnowo-Gryfino  
na okres od dnia 1 września 2023 r. do dnia 31 grudnia 2023 r. Jest to nowa linia mająca  
na celu dojazd do Gryfina - siedziby powiatu. Powiat wnioskował i otrzymał dofinansowanie 
od Wojewody Zachodniopomorskiego. Jednym z warunków otrzymania dofinansowania jest 
zgoda organu stanowiącego. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Z-ca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu – Urszula Przetak. 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa – Karina Osińska. 
 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zasad udzielenia dotacji 

celowej ze środków finansowych Powiatu Gryfińskiego przeznaczonych  
na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej (druk nr 7/XLVII); 

 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Karina Osińska 
powiedziała, że uchwała określa zasady udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu 
Gryfińskiego na dofinansowanie kosztów inwestycji na terenie powiatu w zakresie ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej, obejmujące w szczególności kryteria wyboru inwestycji  
i dofinansowania oraz tryb postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposób jej 
rozliczania. Chcemy zmienić dotychczasowe zasady, głównym tego powodem jest tryb 
naboru wniosków. Dotychczasowy nabór wniosków odbywał się rok przed podpisaniem 
dotacji, składało się wniosek w okresie od kwietnia do lipca, następnie rozpatrywane były 
przez Zarząd Powiatu i określona kwota ujmowana była w budżecie. Z doświadczenia wiemy 
już że ten okres jest zbyt długi, często ludzie rezygnują z oczekiwania na dotację. Chcąc 
uprościć tę procedurę zmieniono nabór na składanie wniosków na bieżąco od maja do 
października br., które będą rozpatrywane na bieżąco. W tym roku budżetowym 
zarezerwowana została już pewna pula. Środki pochodzą od Marszałka Zachodnio-
pomorskiego z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska i z WIOŚ z tytułu kar. Została 
również zwiększona kwota dotacji z nie więcej jak 4 000 zł na nie więcej niż 5 000 zł. 
Dodano jeszcze możliwość dofinansowania dla osób fizycznych zakup paneli 
fotowoltaicznych na potrzeby własnego gospodarstwa domowego. Zmieniły się wnioski. 
Naczelnik dodała, że nasza dotacja nie wyklucza się z innymi dotacjami, można zarówno 
ubiegać się w powiecie, jak i w gminie.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok (druk nr 8/XLVII); 
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Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że w niniejszej uchwale przewiduje się 
zwiększenie deficytu budżetu powiatu poprzez większe zaciągnięcie kredytu bankowego. W 
uchwale budżetowej na 2023 rok w planie finansowym zaplanowane było 1 800 000 zł 
kredytu. Niestety teraz po zamknięciu sprawozdań i po weryfikacji planów finansowych 
należy zwiększyć tę kwotę o 3 miliony złotych. Stąd plan jest na zaciągnięcie łącznie 
4 800 000 zł kredytu. Jest to spowodowane przez: po zamknięciu roku budżetowego w planie 
finansowym przewidywaliśmy nadwyżkę wolnych środków na rachunku bankowym w 
kwocie 8 100 000 zł, po zamknięciu roku kwota ta wynosi 6 790 000 zł. Również takim 
wpływem na niższe wolne środki ma fakt, że w grudniu 2022 r. udzieliliśmy w wysokości 1,5 
miliona złotych wsparcia finansowego dla Szpitala Powiatowego w Gryfinie w związku z 
trudną sytuacją finansową. Projekt budżetu powiatu na kolejny rok jest przygotowywany do 
15 listopada. Ponadto zmiany w bieżącym budżecie dotyczą również środków, które były 
zgromadzone na wyodrębnionych rachunkach bankowych z tytułu różnych projektów i ich 
realizacji ze środków unijnych. Jednostki organizacyjne i starostwo przewidywały, że zostaną 
one wykorzystane w 2022 roku, niemniej jednak z niektórych względów nie zostały one 
wykorzystane, a więc te zaproponowane zmiany dotyczą również tych pieniędzy  
i zabezpieczenia ich planów finansowych na 2023 rok. Dodatkowo, nasze przewidywanie  
na dalsze dofinansowanie dla Szpitala Powiatowego w Gryfinie zaplanowane było około 
300 000 zł, natomiast z uzyskanych informacji od Prezesa Zarządu Szpitala Powiatowego  
w Gryfinie Sp. z o.o. wynika, że zaistnieje konieczność dalszego wsparcia finansowego dla 
szpitala. W tych zmianach do budżetu są kolejne 700 000 zł, które przewidujemy na wsparcie 
finansowe dla szpitala. Ponadto szczegółowo zostały w uzasadnieniu opisane zmiany 
przewidywane w budżecie. W poprzednich latach budżetowych planowaliśmy również 
kredyty bankowe, ale ze względu na zmieniającą się sytuację finansową i gospodarczą  
w kraju, otrzymaliśmy z ministerstwa również wsparcie finansowe w postaci subwencji 
wyrównawczej i w postaci środków pochodzących z rezerwy budżetowej. W tamtym roku 
były to znaczne kwoty powyżej 2 milionów złotych. Również w tym roku są zapowiedzi 
rządu, że samorządy otrzymają takie wsparcie. Zatem to, że Zarząd planuje kredyt to dopiero 
z czasem się okaże, w jakiej minimalnej wielkości będzie konieczne skorzystanie z tej 
możliwości. Wśród zmian jest podane również zmniejszenie subwencji oświatowej z podanej 
informacji z ministerstwa, a w trakcie roku te subwencje są z powrotem uzupełniane. Te 
wszystkie zmiany powodują, że powiat musi się posiłkować planem dodatkowych  
3 milionów złotych kredytu bankowego.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk  
nr 9/XLVII); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że w tabelach zostały zaprezentowane 
wskaźniki płynności po zwiększeniu kwoty kredytu to sytuacja powiatu, zgodnie z art.242  
i 243 ustawy o finansach publicznych, jest dobra. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Gryfińskiego obejmuje również zmiany w załączniku nr 2. Pełen zakres zmian 
obrazują załączniki nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
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Ad. 7 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki na mocy art. 45 ust. 3 ustawy z dnia  
7 października 2022 r. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur 
administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców z dniem 10 listopada 2022 r. zmianie 
uległo brzmienie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Znowelizowany 
przepis otrzymał brzmienie „O zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu 
jawnym”. Przewodniczący poinformował, że w przypadku obradowania w maju przez 
komisję w trybie zdalnym, należałoby podjąć uchwałę Komisji w tym zakresie i poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia w sprawie 
przeprowadzenia posiedzenia komisji z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 
odległość (w maju 2023 r.): 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Uchwała nr 6/2023 Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu w Gryfinie z dnia  
25 kwietnia 2023 roku w sprawie przeprowadzenia posiedzenia komisji z wykorzystaniem 
środków porozumiewania się na odległość został przyjęta jednogłośnie, stanowi zał. nr 3  
do niniejszego protokołu.   
 
Na tym posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.10. 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


